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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2017. november 16-ai 

munkaterv szerinti nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Süli 

Ildikó, Torma Lajos és Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol volt: Módi Miklós bizottsági tag 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint  

 

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 15 óra 10 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt, majd 

ismertette a meghívóban kiküldött napirendi pontokat. Javasolta, hogy a zárt ülés pontját „Egyebek” 

napirenddel bővítsék.  

 

Torma Lajos bizottsági tag hiányolta a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, 

a hozott döntésekről, a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című Képviselő-testületi napirend 

anyagát.  

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak a napirendről.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

199/2017. (XI.16.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2017. 

november 16-ai, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  
Nyílt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2017. november 21-ei nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása 
Zárt ülés: 

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

3. Egyebek 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2017. november 21-ei nyílt ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

A 2017. évi költségvetés – 4/2017. (II.12.) önkormányzati rendelet – módosítása 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést.  

Miután hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

200/2017. (XI.16.) ESZB határozata 

„A 2017. évi költségvetés – 4/2017. (II.12.) ön kormányzati rendelet – módosítása” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A 2017. évi költségvetés – 4/2017. (II.12.) 

önkormányzati rendelet – módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

18/2014. (IX.29.) önkormányzati rendelet-módosítás 

 

Szemző Ildikó osztályvezető ismertette a módosításokat.  

 

Dr. Mátics István elnök javasolta, hogy a tájékoztatást vegyék tudomásul, de ne szavazzanak róla, 

mivel nem tudnak róla állást foglalni.  

Kérte, hogy szavazzanak arról, hogy tudomásul veszik az információt.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal tudomásul vette a 

kapott információt és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

201/2017. (XI.16.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 18/2014. (IX.29.) önkormányzati rendelet-módosítás” 

című előterjesztésről  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

tudomásul veszi az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 18/2014. (IX.29.) önkormányzati rendelet-módosítás” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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A szociális, valamint a család- és gyermekjóléti szolgáltatások Bokod Község Önkormányzata, valamint 

Kecskéd Község Önkormányzata számára történő biztosításáról kötött megállapodások módosításáról   

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy eddig negyedévente számlázták ki a két 

településnek a szolgáltatási díjat. A mostani javaslat az, hogy az éves beszámoló elkészítését követően 

évente egyszer számlázzanak, akkor már látható, hogy az előző évnek mennyi volt a plusz költsége.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése az volt, hogy ez gazdaságilag mennyire érinti az intézményt?  

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, hogy év közben nem tudnak számolni, csak akkor, 

amikor az év végi elszámolás megtörténik, utána tudják megállapítani a pontos költségeket.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

202/2017. (XI.16.) ESZB határozata 

„A szociális, valamint a család- és gyermekjóléti szolgáltatások Bokod Község Önkormányzata, 

valamint Kecskéd Község Önkormányzata számára történő biztosításáról kötött 

megállapodások módosításáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A szociális, valamint a család- és gyermekjóléti 

szolgáltatások Bokod Község Önkormányzata, valamint Kecskéd Község Önkormányzata számára 

történő biztosításáról kötött megállapodások módosításáról” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Oroszlány város 2018. évi egészségügyi programja 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy az anyag a jövő évre tervezett elképzeléseket tartalmazza, de 

remélte, hogy ennél többet is be fog tudni vállalni a város. Az egészségügyi program része a rák korai 

felismerését célzó vizsgálatok, amit a szakma 3 évente javasolt. Tavaly volt ilyen szűrés, legközelebb 

2019-ben lesz esedékes, így a program döntő elemei a korábban már meghirdetett védőoltások.  

Korábban szó volt arról, hogy a kullancs-encephalitis védőoltást bevonják a programba. Ami még 

bővítésként szóba jöhetne az a meningococcus. Az országban talán 1-2 kisebb település van, ahol ilyen 

oltást adnak. Nagy jelentősége van a kullancs által terjesztett két betegség megelőzésének, illetve 

gyógyításának. A kullancs által terjesztett betegség a Lyme kór, ez a betegség gyógyítható, de nincs 

ellene védőoltás. A közvélemény keveset tud a Lyme kórról, oda kell figyelni a tüneteire is. Ez az 

egészségnevelés része, amivel szeretné kiegészíteni az egészségügyi programot. Ami ellen védőoltás 

van az a kullancs-encephalitis. Ha ezt a betegséget valaki megkapta, gyógytani nem lehet, tünetileg 

kezelhető, de a betegség ellen van védőoltás. Korábban csak az Encepur oltóanyag állt rendelkezésre, 

annak az ára 10.000 Ft körül van.   

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy 9.800 Ft az oltás ára és három oltás kell.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy két alapoltás kell, a harmadik az ráerősítő oltás. Összességében 

azt kellene eldönteni, hogy foglalkozzanak-e ezzel. Pénzmaradvány mindig lesz, mert az oltások 

kihasználtsága nem 100 %-os, kivéve a rota és a bárányhimlő. Nyilván az egész lakosságot nem lehet 

beoltani kullancs-encephalitis ellen, de vannak olyan célcsoportok, amit meg lehetne határozni. A 

szempontrendszert kellene végiggondolni, kb. 20 ezer Ft-ot számolhatnak 1 emberre. Példaként 
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említette, hogy akár a szociális helyzet alapján kérelemre olthatnának, de szívesen meghallgatna több 

ötletet. 

 

Torma Lajos bizottsági tag említette a Nyíres-Német dűlőben lakó gyermekeket. 

 

Dr. Mátics István elnök véleménye az volt, nem biztos, hogy gyerekkorban kellene kezdeni az 

oltásokat.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag javasolt egy meghatározott darabszámot, első körben az első 

jelentkezők kaphatnák meg.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, nem kell most dönteniük, viszont a költségvetésbe jó lenne összeget 

tervezni.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy az előterjesztésben szereplő 4 oltásra 15 M Ft kerül 

betervezésre. He ehhez a kullancs elleni védőoltást is betervezzük, az 1000 fő esetében, két oltásra 

vetítve plusz 20 M Ft-ot jelent.  

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag felvetette, hogy csak egy részét támogassák az oltásnak. 

 

Torma Lajos bizottsági tag szerint alapul vehetnék az influenza elleni ingyenes oltást igénybevevők 

számát és ahhoz viszonyíthatnának.  

 

Dr. Mátics István elnök megállapította, hogy a bizottság javasolja az oltás bevezetését. Első körben 

tervezzenek a költségvetésben 5 M Ft-tal többet a kullancs-encephalitis oltásra, a technikát pedig később 

dolgozzák ki. Felvetette, azt sem lehet tudni mekkora a lakosság oltottsága. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag javasolta, ha lehet, a háziorvosoktól kérjenek adatot arra 

vonatkozóan, hogy kik kaptak már oltást.  

 

Hezler Gabriella bizottsági tag a javaslattételbe a háziorvosokat is bevonná. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető javasolta, hogy fogadják el így a programot, és a kullancs elleni oltásról 

február-márciusban döntsenek, ha már a költségvetés összeállt.  

 

Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag véleménye szerint már most tervezni kell, ha ilyen programot 

szeretnének.  

 

Hermann Istvánné bizottsági tag szerint a Vértesi Erdőgazdaságot lehetne megkérdezni, hogy a 

dolgozók milyen arányban oltatják magukat. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy ott kötelező az oltás. 

 

Hezler Gabriella bizottsági tag 15 óra 35 perckor elhagyta a bizottság ülését, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 5 fő, majd 15 óra 36 perckor visszatért az ülésre, a jelenlévő bizottsági tagok száma: 6 fő. 

 

Dr. Mátics István elnök említette, tekintve az oltás árát, az oltandó személy vegye meg az egyik oltást, 

a másikat pedig az önkormányzat állná.  

 

15 óra 35 perckor Dr. Mátics István elnök elhagyta a bizottság ülését, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 5 fő 

 

Ezt követően a bizottság tagjai az oltási programról egyeztettek. 
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Dr. Mátics István elnök 15 óra 36 perckor visszatért a bizottság ülésére, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 6 fő 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy felvilágosító szerepe is van, ha a bizottság hozzájárul az 

oltáshoz.  

 

Baráth Domonkos intézményvezető példaként említette az étkezésben lévő rendszert, a jövedelemhez 

viszonyíthatnák a térítés mértékét.  

 

Dr. Mátics István elnök javasolta szavazzanak arról, hogy a program támogatásával egyetértenek, 5 M 

Ft-ot tervezzenek a programra és a későbbiekben kidolgozzák, hogy hol tudják a leghatékonyabban 

használni a prevenciós célt. Ez az előterjesztésbe is kerüljön bele.  Az oltás költségeit az oltandó és a 

város közösen viselné 50-50 %-os arányban. Így a korábbi évekhez viszonyítva nem terveznek nagyobb 

összeget.  

 

A bizottság a javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

203/2017. (XI.16.) ESZB határozata 

kullancs-encephalitis elleni oltás bevezetéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

támogatja a kullancs-encephalitis elleni oltás bevezetését, melyre 5 M Ft-ot terveznek a költségvetésben. 

Az oltás költségeit az önkormányzat 50 %-ban átvállalja. Az önkormányzat által, az oltás beszerzéséhez 

nyújtott támogatás szempontjai a bizottság által később kerülnek kidolgozásra. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Dr. Mátics István elnök javasolta, hogy a határozati javaslatban szereplő közbeszerzés módjáról ne 

most döntsenek. Ezt azért kérte, mert már jártak úgy, hogy megszabták az eljárást, viszont később 

kiderült, hogy ez kár volt, de változtatni már nem tudtak rajta. A 2. pontban szereplő összeg pedig 20 M 

Ft-ra változna a fentebb elfogadott határozat alapján. 

 

Dr. File Beáta jegyző 15 óra 53 perckor megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Miután módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

módosított határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A bizottság a módosított határozati javaslatot nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 

igen szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

204/2017. (XI.16.) ESZB határozata 

az „Oroszlány város 2018. évi egészségügyi programja” 

című előterjesztés határozati javaslatáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány város 2018. évi egészségügyi programja” 

című előterjesztés határozati javaslatát az alábbiak szerint: 

1. Az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja és támogatja Oroszlány város 2018. évi 

egészségügyi programját.  
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2. Az egészségügyi program megvalósításához a 2018. évi költségvetésében 20.000.000,- Ft 

előirányzatot tervez be.  

3. Az egészségügyi program megvalósítását betervezi a 2018. évi közbeszerzési tervébe. 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Baráth Domonkos intézményvezető ismertette a Magyar Bűnmegelőzési Börtönmissziós Alapítvány 

helyben kiosztott levelét. Elnök asszony júliusban küldött egy levelet, melyet nem kapott meg. Az 

augusztusi levelére válaszlevelét már elküldte, melyben kérte elnök asszonyt, fejtse ki mit ért „hanyatló” 

kapcsolaton, illetve azt, hogy milyen jellegű erőforrásra gondolt. 

Elnök asszony kérte, hogy az eddigi programokban elkötelezetten részt vevő két kolléganő részvételét 

továbbra is támogassa. Válaszában biztosította, hogy munkatársai részt vehetnek a programokon, csak 

azt kérte, hogy ő vagy a munkahelyi vezetője tudja, mely időpontokról van szó, számolni tudjanak a 

kolléga kiesésével az adott napi munkavégzésből. Erre még nem kapott választ. A kollégákat még nem 

kérdezte, hogy szándékoznak-e a programban részt venni. A program jó és hasznos volt, ott volt 

félreértés, hogy a nyári emailt nem kapta meg.  

 

Szemző Ildikó osztályvezető tájékoztatta a bizottságot, hogy a szociális tűzifa a keddi és a mai 

(csütörtök) napon kiosztásra került. Minden zökkenőmentesen zajlott. 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, Dr. Mátics István elnök 16 órakor a bizottság nyílt ülését 

bezárta és zárt ülést rendelt el.  

K.m.f. 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


